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Ugunsdzēsēji daudz nesūdzas
"Latvijas Avīzē" pirms mē-
neša publikācijā "Ārā no 
krīzes" (š. g. 16. janvā-
ra numurs) rakstījām par 
to, kā Valsts ugunsdzēsī-
bas un glābšanas dienests 
(VUGD) atkopies no krī-
zes pirms dažiem gadiem. 
Kāda aina vērojama nova-
dos? Par to ziņo kolēģi no 
reģionu laikrakstiem.

ARTIS DRĒZIŅŠ

Smiltenē gaida  
daļu posteņa vietā

Laikraksts "Ziemeļlatvi-
ja" raksta, ka pēc sarunas ar 
VUGD Vidzemes reģiona pār-
valdes Valkas daļas un Smil-
tenes un Apes posteņu va-
dību secināms – šajās struk-
tūrvienībās situācija pēdējos 
gados ir būtiski mainījusies 
uz labo pusi. Ugunsdzēsēji 
glābēji ar darba apstākļiem 
esot apmierināti, ir saņem-
ta jauna tehnika, palielināts 
strādājošo atalgojums. Taču 
Smiltenē joprojām ir aktu-
āls jautājums par VUGD da-
ļas izveidi pašreizējā poste-
ņa vietā. Šo tēmu uzkarsējis 
2024. gada decembrī notiku-
šais ugunsgrēks kokapstrā-
des uzņēmumā SIA "AW Lat-
via" Smiltenē. "Tā bija vairā-
ku faktoru veiksme, ka ražot-
ne nenodega un vairāk nekā 
40 cilvēku nepalika bez dar-
ba," sarunā ar "Ziemeļlatviju" 
atzīst SIA "AW Latvia" valdes 
loceklis Aivars Eglītis. Poste-
ņa rīcībā ir salīdzinoši mazāk 
tehnikas (postenī ir trīs au-
tocisternas, daļā – četras) un 
arī mazāk cilvēku vienā mai-
ņā – trīs (daļā – seši).

Arī vietvara vairākkārt 
lūgusi centrālo varu Smiltenē 
izveidot VUGD daļu, jo nova-
dā ir daudz ražošanas uzņē-
mumu un izglītības iestāžu. 
Turklāt novadu šķērso valsts 
galvenais autoceļš A2 Rīga–
Sigulda–Igaunijas robeža, uz 
kura notiek daudz avāriju, 
un to seku likvidēšanai palī-
gā tiek izsaukti arī glābēji.

VUGD norādījusi, ka gada 
sākumā dienestā 12% amatu 
bija vakanti, tāpēc prioritā-
te šobrīd ir šo amatu aizpildī-
šana, nevis Smiltenes poste-
ņa pārveide par daļu. Šādas 
strukturālas pārmaiņas arī 
prasa kopējo dienesta ama-
ta vietu skaita palielināša-
nu un pēc tam to aizpildīša-
nu. Smiltenes gadījumā tās ir 
vismaz divreiz vairāk amata 
vietas nekā šobrīd. 

 Smiltenes novadā ir divi 
VUGD posteņi – Smiltenē un 
Apē. Taču starp abām pil-
sētām ir 56 kilometri, tā-
pēc Apes postenim lielāka 
sadarbība ir ar tam tuvāko 
VUGD Alūksnes daļu. Api no 
Alūksnes šķir 28 kilometri. 
"Pēdējo divu gadu laikā Apes 
postenis saņēmis tik daudz 
kā nekad – divas jaunas ma-
šīnas, laivu, dažādu aprīkoju-
mu glābšanas darbiem, ģene-
ratorus. Visa tehnika un ap-
rīkojums ir moderni, mūs-

dienīgi. Un vēl no šā gada 1. 
janvāra katram būs 300 eiro 
liela piemaksa. Laukos pa-
stāvīgs valsts darbs, sociālās 
garantijas – tas ir ļoti svarī-
gi. Nevaram sūdzēties," sa-
runā ar "Ziemeļlatviju" teicis 
VUGD Vidzemes reģiona pār-
valdes Apes posteņa koman-
dieris Dainis Smarods.

 Arī Apes depo ir salīdzi-
noši jauna ēka, tā uzcelta 
2017. gadā. Postenī ir trīs au-
tocisternas, autoparks atjau-
nots pēdējo gadu laikā. Apes 
postenī šobrīd ir 15 darbinie-
ki. Ir trīs vakances: divas – 
ugunsdzēsējam glābējam pa-
līgam un viena – ugunsdzēsē-
jam glābējam autovadītājam.

Valkas daļas rīcībā ir čet-
ras autocisternas, autokāp-
nes, kvadricikls, divas vieg-
lās automašīnas, laiva glāb-
šanas darbiem uz ūdens un 
cits mūsdienīgs aprīkojums. 
"Tehnika mums ir augstā lī-
menī – visa jauna. Viss ir ap-
rīkots ugunsdzēsēju glābēju 
vajadzībām," sarunā ar "Zie-
meļlatviju" atzīst VUGD Val-
kas daļas komandiera pie-
nākumu izpildītājs Kristians 
Kalniņš.

Domā par melno punktu
Salīdzinājumā ar "baigo" 

gadu, kā ugunsdzēsēji glābē-
ji dēvē krīzes periodu, noti-
kušas daudzas pozitīvas iz-
maiņas, laikrakstam "Stabu-
rags" atzīst VUGD Zemgales 
reģiona pārvaldes Aizkrauk-
les daļas komandieris Gun-
tars Laukazīle. Kopš pagāju-
šā gada janvāra katram Aiz-
kraukles nodaļas postenim 
ir piešķirtas papildu četras 
amata vietas – tās raiti aiz-
pildoties. Pļaviņu postenī 
ar posteņa komandieri ir 18 
štata vietas – visas aizpildī-
tas. Tikpat liels ugunsdzēsē-
ju glābēju skaits kā Pļaviņās 
būs arī Jaunjelgavas pos-
tenī. No papildu iedotajām 
četrām štata vietām aizpil-
dītas ir divas, uz atlikušajām 

divām ir trīs kandidāti, kas 
šobrīd iziet iestāšanās proce-
su. Ja visi atbildīs dienesta 
prasībām, tad viens dienestu 
sāks Neretas postenī. 

Tātad Aizkraukles nova-
dā ir četri posteņi, kas lielā-
koties ļauj pārklāt adminis-
tratīvo teritoriju un izsau-
kumu gadījumā ierasties lai-
kus. Novadā gan esot viens 
tā saucamais melnais punkts 
pierobežā – Mazzalves pa-
gasta Mēmele un Ērberģe. 
Izsaukuma gadījumā nokļū-
šana uz šīm vietām aizņem 
25–30 minūtes. 

"Situācija ir apzināta, tā-
dēļ veicam prevencijas un iz-
glītojošos pasākumus. Bieži 
viesojamies vietējā skolā un 
valsts sociālās aprūpes cen-
tra "Latgale" filiālē "Mēme-
le", kurā šogad notiks mācī-
bas. Tās palīdz glābējiem la-
bāk pārzināt šo pusi un labāk 
atstrādāt rīcību dažādās si-
tuācijās, vietējiem cilvēkiem 
tas sniedz drošības sajūtu," 
skaidroja G. Laukazīle.

Jauni depo
VUGD Vidzemes reģiona 

pārvaldes priekšnieks An dris 
Kellijs laikrakstam "Dzirkste-
le" apstiprina, ka Vidzemes 
ugunsdzēsēji 2024. gadā un 
arī šogad tiek nodrošināti ar 
jaunu un modernu speciali-
zēto tehniku, nomainot no-
vecojošās tehnikas vienības.

Pagājušajā gadā jaunas 
autocisternas saņēma visas 
Vidzemes struktūrvienības. 
Kopumā autoparks pērn at-
jaunots ar 26 jaunām auto-
cisternām, pieciem kvadri-
cikliem (Gulbenē, Cēsīs, Lim-
bažos, Valkā un Varakļānos), 
kā arī 12 jaunām un moder-
nām laivām Valmierā, Salac-
grīvā, Limbažos, Apē, Varak
ļānos, Strenčos, Smiltenē, 
Rūjienā, Lubānā, Ērgļos, Cē-
sīs un Alūksnē.

"Vidzemē pēdējo desmit 
gadu laikā ir uzbūvēti jauni 
depo Cēsīs, Valkā, Smiltenē, 

Apē, Ērgļos, kā arī ēkas citās 
struktūrvienībās būtiski uzla-
botas un atjaunotas. Vēl, pro-
tams, gaidām jauno Rūjienas 
posteņa ēku, kuru ugunsdzē-
sēji glābēji varēs sākt apdzī-
vot jau šajā pavasarī. Tāpat 
notiek aktīva būvniecība pie 
ēkām Madonā un Alūksnē, 
kurās ceram iekļūt vēl šā gada 
nogalē. Tuvākajā laikā gaidā-
ma arī depo būvniecība Sa-
lacgrīvā un Limbažos. Taču, 
ja runājam par telpām, ku-
rām būtu nepieciešami tehnis-
ki uzlabojumi, tad noteikti jā-
min Varakļāni, Mazsalaca un 
Cesvaine. Tāpat esam ganda-
rīti, ka pēdējo gadu laikā tiek 
palielināts atalgojums iekšlie-
tu sistēmā, kas ļauj veiksmī-
gāk konkurēt ar citiem darba 
devējiem. Šobrīd Vidzemē brī-
vo vakanču struktūrvienībās 
ir krietni mazāk nekā pirms 
gada. Joprojām visvairāk ko-
lēģu trūkst Limbažu pusē – 
Salacgrīvas, Alojas postenī, 
kā arī Limbažu daļā un Valkas 
daļā," stāsta A. Kellijs.

Gājuši caur uguni  
un ūdeni

"Pašlaik nevaram sūdzē-
ties," laikrakstam "Alūksnes 
un Malienas Ziņas", jautāts 
par to, kā klājas VUGD die-
nesta Alūksnes daļā, kodolī-
gi saka VUGD Vidzemes re-
ģiona Alūksnes daļas ko-
mandieris Gints Ilva. Die-
nests vārda tiešā un pārnestā 
nozīmē izgājis caur uguni un 
ūdeni, lai sagaidītu uzlabo-
jumus infrastruktūrā un pro-
fesijas atalgojumā, un šogad 
tie esot jūtami.

Tālākie punkti Alūksnes 
novadā, kurus komandieris 
min kā iespējamo problēm-
zonu operatīvai sasniegša-
nai, ir Pededzes un Liepnas 
pagasti. "Brauciens uz Liep-
nu labos ceļa apstākļos ir ap-
mēram 25 minūtes, sniegotas 
ziemas apstākļos jārēķinās ar 
30 minūtēm. Lai šo jautāju-
mu risinātu, iniciatīvai jā-

nāk no pašvaldības un iedzī-
votāju puses, izveidojot Liep-
nā pašvaldības vai brīvprātī-
go ugunsdzēsēju formējumu, 
bet tam vajag līdzekļus," stās-
ta G. Ilva. "Taču Alūksnes no-
vadā vairs nav brīvprātīgo 
ugunsdzēsēju formējumu, 
pēdējais mohikānis bija Pe-
dedzē. Autocisternu uzturē-
šanai vajag ievērojamus lī-
dzekļus, cilvēki, kuri ar tām 
strādā un uztur, ir jāatalgo, 
tādēļ šādas iniciatīvas viena 
pēc otras beidzas." 

Mūsdienīgās telpās
Nesen VUGD Bauskas da-

ļas autoparkam pievienojās 
jauna 2024. gada "Scania" au-
tocisterna. Tā īpaši piemēro-
ta izsaukumiem pilsētā, jo var 
pārvietoties pa šaurākām ie-
lām un iekšpagalmiem. Šo-
gad Bauskas daļa sagaidīs vēl 
vienu jaunu autocisternu. Ve-
cumnieku postenī uz notiku-
miem var doties ar "Mercedes 
Benz Unimog" autocisternu, 
kas piemērota braukšanai lau-
ku apvidū. Otra "MAN" auto-
cisterna aprīkota ar astoņām 
tonnām ūdens un ir īpaši no-
derīga izsaukumos, kur ir ap-
grūtināta ūdens pieejamība. 

Vēsturisks savā ziņā bi-
jis arī pērnais pavasaris, kad 
Iecavas postenis varēja svi-
nēt jurģus, pārceļoties uz pil-
nīgi jaunām telpām. Zemga-
lē šis ir pirmais no jauna uz-
celtais katastrofu pārvaldības 

centrs, kurā turpmāk strādās 
ne tikai VUGD, bet arī Valsts 
policijas struktūrvienība.

Iecavas posteņa koman-
dieris Aleksandrs Ivanovs 
laikrakstam "Bauskas Dzī-
ve" atzīst, ka postenis ir ļoti 
apmierināts ar mūsdienīga-
jām un ērtajām telpām, kur 
ir arī virtuve, neliela sporta 
zāle, atpūtas telpas, atseviš-
ķas telpas ir ikdienas formas-
tērpiem un aizsargtērpiem, 
dušas. Savs kabinets tagad ir 
arī posteņa komandierim, at-
sevišķa vieta atvēlēta saka-
ru punktam. Ierīkota atseviš-
ķa darbnīca, uz vietas tagad 
var uzpildīt elpošanas apa-
rātu balonus, ko agrāk nācās 
veikt Bauskā. Sava noliktava 
ir šļūtenēm, kur tās sakārto-
tas pēc izmēriem. Plaši bok-
si tagad ir arī automašīnām.

LATVIJĀ

Mediju atbalsta fonda ieguldījums 
no Latvijas valsts budžeta 
līdzekļiem. Par publikācijas 

saturu atbild "Latvijas Avīze".

Publikācija tapusi projektā 
"Sarežģītā Latvija: no valsts 
līdz novadam", kurā "Latvijas 

Avīze" sadarbojas ar laikrakstiem 
"Staburags", "Dzirkstele", 

"Zemgales Ziņas", "Bauskas 
Dzīve", "Alūksnes un Malienas 

Ziņas" un "Ziemeļlatvija".
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Iecavas postenis nesen pārcēlies uz jaunām telpām, kur 
izveidota arī neliela sporta zāle, lai ugunsdzēsēji var 
uzturēt sevi labā fiziskā formā.
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Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienesta Vidzemes reģiona pārvaldes Gulbenes 
daļas komandieris kapteinis Gatis Gutāns stāsta, ka tagad ar kvadriciklu būs iespēja 
piebraukt vietās, kur ar mašīnu nevar tikt iekšā, piemēram, meža stigās.

Vai paļaujaties uz ugunsdzēsējiem?
Portālā "Lasi.lv" aicinājām lasītājus izteikt viedokli – 
vai uzticaties, ka Valsts ugunsdzēsības un glābšanas 
dienests (VUGD) nelaimē palīdzēs ātri? Lūk, atbildes.

Jā, uz VUGD 
vienmēr var 

paļauties; 
posteņu 

izvietojums ir 
pietiekams.

Paļaujos,  
tomēr VUGD 

posteņus Latvijā 
vajadzētu vairāk.

Nepaļaujos,  
man ir slikta 

pieredze –  
glābēji 

ieradās 
vēlāk, nekā 

vajag.
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